
BIURO 
Rady Mi~~ta ŻAGANIA 

\~PŁY .~to dn ..... -- !Q25 -01- 2 
Protokół ~~ ,.... . ..,-~.c...::k=----~ 

ze wspólnego posiedzenia Komisji Stałych 

Wspólne posiedzenie Komisji Budżetu i Finansów, Komisji Gospodarki Miejskiej, Komisji 
Oświaty i Kultury oraz Komisji Zdrowia i Bezpieczeństwa Publicznego, odbyło się w dniu 
27 stycznia 2025 r. o godz. 16:00 w Pałacyku przy ul. Jana Pawła II 15. 

W posiedzeniu udział brali radni: 

Krzysztof Blajer 
Przemysław Bochenek 
Andrzej Chodań 
Krzysztof Dulski 
Katarzyna Kara - Przewodnicząca Rady Miasta Żagań, 
Katarzyna Kazarnowicz 
Małgorzata Klorek 
Adriana Kowal 
Sebastian Kulesza 
Tomasz Kwarciński 
Mariusz Linkiewicz - Przewodniczący Komisji Zdrowia i Bezpieczeństwa Publicznego 
Piotr Łoś 
Marta Nadrzycka-Soczek - Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów 
Tomasz Nowak 
Krzysztof Omieljańczyk 
Krzysztof Sieńko - Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury 
Tomasz Szewczyk 
Krzysztof Świerzko 
Piotr Węglik 
Jakub Witek - Przewodniczący Gospodarki Miejskiej 
Janusz Żarski 

Goście: 
Sławomir Kowal - Burmistrz Miasta Żagań, 
Barbara Starczewska - Zastępca Burmistrza Miasta Żagań, 
Teresa Łapczyńska - Skarbnik Miasta Żagań, 
Maciej Gęsigóra - Naczelnik WAP, 
Artur Dobrzański - Naczelnik WOŚ, 
Krzysztof Kamień - Naczelnik WGM, 
Mariusz Zakrawacz - Naczelnik WIM, 
Grzegorz Kuźniar - konsultant ds. transportu 
Piotr Piotrowski - gazeta regionalna, 
pracownicy Urzędu Miasta, Przewodniczący Młodzieżowej Rady Miasta Żagań oraz 
w pierwszej części posiedzenia; mieszkańcy Żagania. 
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Na początku spotkania Radna Marta Nadrzycka-Soczek poprosiła radnych o zgłoszenie 
kandydatur na Przewodniczącego Wspólnego posiedzenia komisji, radny Piotr Węglik 
zaproponował kandydaturę Radnej Marty N adrzyckiej, na którą zgodzili się pozostali radni 
uczestniczący w spotkaniu, po czym wspólne posiedzenie Komisji Stałych otworzyła 
Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów, przedstawiając porządek posiedzenia komisji 
oraz witając wszystkie osoby uczestniczące w spotkaniu. 

Przewodnicząca komisji poinformowała o umieszczeniu na eSesji sprawozdań z działalności 
komisji za 2024 rok oraz planów pracy na 2025 rok oraz zapytała o to, czy wymagają one 
wyjaśnień lub uzupełnień według opinii członków tych komisji. Nikt nie zgłosił uwag, 
w związku czym dokonano przyjęcia sprawozdań i planów jak niżej: 

I.Przyjęcie sprawozdań z działalności Komisji Stałych za 2024 r. (KBiF, KGM, KOiK, 
KZiBP, KR, KS, WiP). 

Sprawozdania z działalności Komisji Budżetu i Finansów, Komisji Gospodarki Miejskiej, 
Komisji Oświaty i Kultury, Komisji Zdrowia i Bezpieczeństwa Publicznego, Komisji 
Rewizyjnej oraz Komisji Skarg, Wniosków i Petycji zostały przyjęte bez uwag. 

2.Przyjęcie planów pracy Komisji Stałych (KBiF, KGM, KOiK, KZiBP, KS,WiP). 
Plany pracy Komisji Budżetu i Finansów, Komisji Gospodarki Miejskiej, Komisji Oświaty 
i Kultury, Komisji Zdrowia i Bezpieczeństwa Publicznego oraz Komisji Skarg, Wniosków 
i Petycji zostały przyjęte bez uwag. 

Następnie Przewodnicząca KBiF poprosiła Przewodniczących Komisji Stałych o pomoc w 
liczeniu i weryfikację głosów podległych im poszczególnych komisji podczas głosowań nad 
projektami uchwał, które odbędą się na dzisiejszym posiedzeniu komisji. 

3.Opiniowanie projektów uchwał na sesję. 

a) zmieniająca uchwalę budżetową na 2025 rok Gminy Żagań o statusie miejskim. 
Na prośbę Przewodniczącej posiedzenia komisji Pani Skarbnik Miasta Teresa Łapczyńska 
omówiła wprowadzone zmiany, dotyczące: 
- zadania p.n. "Przebudowa kąpieliska miejskiego przy ul. Niepodległości w Żaganiu wraz z 
otoczeniem - I etap"; 
- dochodów z tytułu dotacji na dofinansowanie projektu p.n. ,,Cyfryzacja wybranych procesów 
zarządzania w Żaganiu", w tym m.in. na wdrożenie aplikacji książkomat na potrzeby Miejskiej 
Biblioteki Publicznej, wdrożenie aplikacji biletomat na potrzeby Żagańskiego Pałacu Kultury 
oraz wdrożenie aplikacji eNGO dla Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu; 
- wykonania obowiązkowego przeglądu oraz aktualizacji obszarów i granic aglomeracji Żagań; 
- konserwacji i remontu oświetlenia drogowego; 
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Skarbnik Miasta poinformowała, że zmiany wprowadzone w zadaniu p.n. "Przebudowa 
kąpieliska miejskiego przy ul. Niepodległości w Żaganiu wraz z otoczeniem-I etap" wymagają 
dokonania zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Żagań o statusie miejskim na 
lata 2025-2038. Kolejne zmiany związane są z zadaniem opracowania Gminnego Programu 
Opieki nad Zabytkami Gminy Żagań o statusie miejskim na lata 2025-2028, z aktualizacją 
gminnej ewidencji zabytków oraz z remontem przyłącza wody do punktów poboru wody na 
cmentarzu komunalnym przy ul. Kożuchowskiej w Żaganiu. 

Podczas wypowiedzi Skarbnik Miasta na salę przybyli mieszkańcy, w związku z czym 
Przewodnicząca KBiF przywitała gości, i zaproponowała radnym, aby zanim przejdą do 
zadawania pytań do powyższego projektu uchwały, udzielić głosu przybyłym mieszkańcom. 
Tematem jaki chcieli poruszyć i jakiemu chcieli się przesłuchać mieszkańcy podczas 
posiedzenia komisji były sprawy związane z oświatą oraz przyszłe losy żagańskich szkół. 
Burmistrz Miasta Sławomir Kowal wyjaśnił, że na obecnej sesji nie jest planowane poruszanie 
tematów oświaty. Następnie podkreślił, że żadna szkoła nie zostanie zlikwidowana, na pewno 
jednak jest niezbędna i nastąpi reorganizacja żagańskich szkół. 
Radny Sebastian Kulesza zapytał o spotkanie z rodzicami w dniu 17.01.2025 r, czy 
Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury wiedział o piśmie na temat PSP nr 4, dlaczego nie 
ogłoszono konkursu na dyrektora PSP nr 4 w Żaganiu oraz dlaczego nie wyznaczono jego 
zastępcy. 
Zastępca Burmistrza Barbara Starczewska wyjaśniła, że nie została oficjalnie zaproszona na 
spotkanie w dniu 17.01.2025 r. Jednakże wygospodarowała już czas i spotkała się z rodzicami 
w celu wyjaśnienia tematu PSP nr 4. Zastępca Burmistrza podkreśliła, że termin spotkania nie 
był przez nią wyznaczony. Ponadto po złożeniu rezygnacji ówczesnego dyrektora placówki, 
nikt z obecnego grona pedagogicznego nie wyraził chęci pełnienia funkcji dyrektora szkoły, a 
zastępca nie musi być, ale może być powołany, gdyż jest to szkoła jednooddziałowa. 
Następnie Burmistrz Miasta potwierdził, że konkurs na dyrektora PSP nr 4 nie został jeszcze 
ogłoszony. 
Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury wyjaśnił, że nie wiedział o spotkaniu w dniu 
17.01.2025 r. i nie został na nie zaproszony, natomiast pismo które otrzymał od Zastępcy 
Przewodniczącego Rady Rodziców PSP nr 4, niezwłocznie przekazał radnym z Komisji 
Oświaty i Kultury. Dodatkowo zaprosił mieszkańców na posiedzenie komisji, które będzie 
zwoływane przed planowaną sesją nadzwyczajną, dotyczącą spraw oświatowych w Żaganiu. 
Zastępca Burmistrza wyjaśniła, że niektóre osoby zatrudnione w PSP nr 4 nie mają 
odpowiednich kwalifikacji, a obecnie pełniąca obowiązki dyrektor może być zatrudniona w 
dwóch szkołach na stanowiskach kierowniczych. 
Radna Małgorzata Klorek zapytała dlaczego na sesji nadzwyczajnej mają odbywać się 
problemy oświatowe, gdyż nie będzie można zabrać na niej głosu. Wyjaśniono, że temat 
oświaty będzie można poruszyć na Komisji Oświaty i Kultury przed sesją. Przewodnicząca 
KBiF poprosiła przewodniczącego KOiK aby dopilnował wyczerpującego omówienia tematu 
podczas komisji lub innych, dodatkowych spotkań oraz był otwarty na wszystkie zapytania 
dotyczącego tematu zarówno mieszkańców, rodziców uczniów jak i pozostałych radnych. Po 
zakończeniu tematu oświatowego oraz opuszczeniu posiedzenia przez przybyłych 
mieszkańców przystąpiono do głosowania nad uchwałą. 
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KBiF projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie - Jednogłośnie za 
KGM projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie - Jednogłośnie za 
KOiK projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie - Jednogłośnie za 
KZiBP projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie - Jednogłośnie za 

b) zmieniająca Wieloletnią Prognozę Finansową Gminy Żagań o statusie miejskim na lata 
2025-2038. 
KBiF projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie - Jednogłośnie za 
KGM projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie - Jednogłośnie za 
KOiK projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie - Jednogłośnie za 
KZiBP projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie - Jednogłośnie za 

c) w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2025 r. 
Radny Piotr Łoś zapytał o to, co oznacza sformułowanie użyte w uchwale „zamówienia 
podprogowe". 
Radny Krzysztof Blajer wyjaśnił, że zamówienia podprogowe oznaczają zamówienia poniżej 
130 tys. zł netto. 

KBiF projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie - Jednogłośnie za 
KGM projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie - Jednogłośnie za 
KOiK projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie - Jednogłośnie za 
KZiBP projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie - Jednogłośnie za 

d) zmieniająca uchwałę w sprawie powołania Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady 
Miasta Żagań (A. Kowal) 
KBiF projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie - Jednogłośnie za 
KGM projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie - Jednogłośnie za 
KOiK projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie - za - 5, wstrzymało się - 2 
KZiBP projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie - Jednogłośnie za 

e) zmieniająca uchwalę w sprawie powołania Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady 
Miasta Żagań (P. Łoś) 
KBiF projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie - za - 3, wstrzymało się - 2 
KGM projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie - Jednogłośnie za 
KOiK projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie - za - 6, wstrzymało się - 1 
KZiBP projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie - za - 5, wstrzymało się - 1 

f) w sprawie powołania doraźnej Komisji Statutowej Rady Miasta Żagań. 
Sekretarz Miasta Maciej Gęsigóra wyjaśnił, że w projekcie uchwały zaproponowano, aby do 
Komisji Statutowej zgodnie ze standardami panującymi w innych gminach wyznaczono 
przedstawicieli z każdego klubu radnych. Jednakże można składać inne propozycje. Radny 
Piotr Łoś zapytał co w przypadku radnych, którzy nie są w żadnym klubie. Wyjaśniono, że w 
opracowywaniu statutu mogą brać udział wszyscy radni. 
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Radny Andrzej Chodań zaznaczył, że komisję do opracowania statutu wybiera Rada Miasta. 
Radny zaproponował, aby do komisji statutowej weszli przedstawiciele klubów radnych, przy 
czym dany klub mógłby wybrać osobę niezrzeszoną z klubem. 
Po zweryfikowaniu przepisów ustalono, że w komisji doraźnej może uczestniczyć nie więcej 
niż siedmiu radnych. 
Burmistrz Miasta podkreślił, że jeśli jest inny pomysł stworzenie komisji statutowej niż 
zaproponowany przez Sekretarza Miasta, to poprosi o dokładne jego określenie. 
Podsumowując Sekretarz Miasta powiedział, że przed głosowaniem projektu uchwały 
zgłaszane są kandydatury do komisji statutowej. W przypadku zgłoszenia się więcej niż 7 osób, 
każda kandydatura zostanie osobno przegłosowana. 
Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury podkreślił, że zgodnie ze statutem każdy może się 
zgłosić do komisji. 
Przewodnicząca KBiF zapytała czy w związku z zaistniałą dyskusją wszyscy radni rozumieją 
postanowienia zaproponowanego projektu uchwalały oraz czy zgadzają się na przyjęcie tego 
projektu, czy mają jeszcze inne propozycje, bo jest to najlepszy moment na wyjaśnienie, aby 
radni na sesji nie podnosili wątpliwości do zapisów projektu uchwały, a przystąpili do 
zgłaszania kandydatur i głosowania nad członkami komisji, jeśli będzie ich więcej niż 7 osób. 
Komisje stale projekt uchwały przyjęły do wiadomości bez dodatkowych uwag. 

g) w sprawie ustalenia zwrotu kosztów podróży służbowych dla radnych. 
Sekretarz Miasta wyjaśnił, że projekt uchwały wynika z nieaktualnych przepisów zawartych 
w uchwale z 201 O r. oraz zmienionych stawek. 
Radny Sebastian Kulesza zapytał jakie elementy były przestarzałe, jakie nastąpiły zmiany 
względem starej uchwały, Sekretarz Miasta powtórzył wyjaśnienie, że dotyczą powołania na 
nieaktualne przepisy oraz nieaktualne wysokości stawek. 
KBiF projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie - za - 4, wstrzymało się - 1 
KGM projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie - za - 6, nieobecni - 1 
KOiK projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie - Jednogłośnie za 
KZiBP projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie - Jednogłośnie za 

h) w sprawie przystąpienia do opracowania miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego terenu przy ulicy Jana III Sobieskiego w Żaganiu. 
Radny Piotr Łoś zapytał, czego dotyczy zmiana. Wyjaśniono, że działka ma być przeznaczona 
na inkubator miejsc dla targujących. Ma być postawiona hala targowa oraz przeniesiony targ z 
ul. Rybackiej. 
Radny Sebastian Kulesza zapytał, czy były tam robione badania podłoża, czy będzie tam można 
umiejscowić halę. 
Radna Małgorzata Klorek zapytała, co będzie w miejscu po targowisku na ul. Rybackiej. 
Burmistrz Miasta wyjaśnił, że były wykonane badania co do podłoża, a na ul. Rybackiej 
powstanie parking, który nie został przewidziany wcześniej, a którego wymaga inwestycja 
kąpieliska miejskiego. 
KBiF projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie - Jednogłośnie za 
KGM projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie - za - 6, nieobecni - 1 
KOiK projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie - Jednogłośnie za 
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KZiBP projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie - Jednogłośnie za 

i)w sprawie: nadania nazwy ulicy na terenie miasta Żagań. 
Burmistrz Miasta podkreślił, że zaproponowana nazwa ulicy została skonsultowana 
Żagańskimi parafiami. 
KBiF projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie - za - 4, przeciw- 1 
KOM projekt uchwały zaopiniowała - za -3, wstrzymało się -3, nieobecni -1 
KOiK projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie - za - 4, wstrzymało się - 3 
KZiBP projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie - za - 5, wstrzymało się - 1 

j) w sprawie wyznaczenia wstępnych lokalizacji przystanków komunikacyjnych. 
Radny Piotr Łoś zapytał o przystanek na ul. Konopnickiej oraz ul. Bema. 
Konsultant ds. transportu Grzegorz Kuźniar wyjaśnił, że autobusy powyżej 9 mnie są w stanie 
fizycznie obrócić na istniejącej małej pętli na ul. Konopnickiej i z powrotem skręcić na 
ul. Sosnową. 
W przypadku przystanku na ul. Bema Burmistrz Miasta wyjaśnił, że nastąpi przeniesienie 
pomnika Powstańców Wielkopolskich oraz wyznaczenie miejsc parkingowych niezbędnych 
mieszkańcom, 
Radny Sebastian Kulesza zapytał o przystanek na ul. Kolejowej, czy będzie po obu stronach 
ulicy oraz poinformował o prośbie mieszkańców ul. Drzewnej o oświetlenie i nawierzchnię 
drogi. 
Radna Małgorzata Klorek zapytała o plany związane z postawieniem przystanków 
na ul. Skarbowej i Wojska Polskiego. 
Grzegorz Kuźniar wyjaśnił, że w obecnym kształcie ul. Skarbowa jest w drugiej kolejności, 
gdyż przy obecnej liczbie kierowców i autobusów jest to niemożliwe. 
Ponadto Przewodnicząca KBiF dodała, że na dzień dzisiejszy utrudnieniem w zlokalizowaniu 
przystanków w tym miejscu jest przede wszystkim zły stan nawierzchni, dodatkowo wzdłuż 
całej długości ul. Skarbowej stoją zaparkowane samochody, co zmniejsza szerokość ulicy i 
utrudnia poruszanie się na tym odcinku, wyminięcie samochodów jadących z przeciwnej 
strony. Dodatkowo mieszkańcy miasta zgłaszają uwzględnienia w projekcie tej ulicy ścieżki 
rowerowej. 
Radny Piotr Łoś zapytał o ul. Wiejską (na odcinku ul. Żelazna-Szkolna), która jest wykluczona 
z komunikacji miejskiej. Ponadto radny poruszył temat źle usytuowanego przystanku przy 
ul. Żelaznej, proponując zrobienie przystanku autobusowego przy sklepie, na obecnym 
parkingu, a z kolei parking przenieść w miejsce, gdzie wyznaczony jest przystanek. 
Wyjaśniono, że na obecną chwilę autobusy wjeżdżają ul. Szkolną a wyjeżdżają ul. Wesołą, a 
temat przeniesienia przystanku zostanie przeanalizowany. 
KBiF projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie - Jednogłośnie za 
KOM projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie - Jednogłośnie za 
KOiK projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie - Jednogłośnie za 
KZiBP projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie - Jednogłośnie za 
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k) w sprawie rozpatrzenia wniosku Pana K.U. o podjęcie działań w sprawie wykluczenia 
komunikacyjnego mieszkańców Żagania. 
Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Krzysztof Omieljańczyk poinformował o 
posiedzeniu komisji w dniu 07.01.2025 r. w sprawie rozpatrzenia wniosku mieszkańca Żagania 
w sprawie wykluczenia komunikacyjnego. Wniosek rozpatrzono pozytywnie, w formie apelu 
wystosowanego do Zarządu Województwa Lubuskiego. 
Radny Piotr Łoś zapytał o paragraf 81 ust. 1 pkt 7 statutu oraz czy powinna być w tym temacie 
podejmowana uchwała. 
Sekretarz Miasta wyjaśnił, że uchwała jest wyrażeniem woli większości radnych i wtedy apel 
może zostać wystosowany przez Rade Miasta, a nie tylko i wyłącznie radnych, którzy się pod 
nim podpiszą, co znacząco podnosi rangę apelu. 
Grzegorz Kuźniar podkreślił, merytoryczność tego przebiegu - do komisji skarg, wniosków i 
petycji został zgłoszony wniosek mieszkańca. Komisja po przeprowadzeniu postępowania 
wyjaśniającego wydaje opinię w formie uchwały. 
KBiF projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie - za - 4, wstrzymało się - 1 
KGM projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie - Jednogłośnie za 
KOiK projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie - za - 6, wstrzymało się - 1 
KZiBP projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie - Jednogłośnie za 

1) w sprawie przystąpienia do opracowania miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego terenu przy ulicy Józefa Piłsudskiego w Żaganiu. 
Radny Piotr Łoś zapytał o zmianę drogi. Wyjaśniono, że wskazana droga stała się drogą 
wewnętrzną gminną, dlatego potrzebne są zmiany. 
KBiF projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie - Jednogłośnie za 
KGM projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie - Jednogłośnie za 
KOiK projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie - za - 6, przeciw- 1 
KZiBP projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie - Jednogłośnie za 

m) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy gruntu. 
KBiF projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie - Jednogłośnie za 
KGM projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie - Jednogłośnie za 
KOiK projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie - Jednogłośnie za 
KZiBP projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie - Jednogłośnie za 

n) w sprawie: wprowadzenia Programu „Żagańska Karta Mieszkańca". 
W ramach projektu uchwały przedstawiono radnym wzory Żagańskiej Karty Mieszkańca. 
KBiF projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie - Jednogłośnie za 
KGM projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie - Jednogłośnie za 
KOiK projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie - Jednogłośnie za 
KZiBP projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie - Jednogłośnie za 

o) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Gminę Żagań o statusie miejskim 
porozumienia międzygminnego obejmującego gminy: Gminę Żary o statusie miejskim, 
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Gminę Żagań o statusie miejskim, Gminę Żary, Gminę Żagań, Gminę Iłowa, Gminę 
Wymiarki i Gminę Gozdnica. 
Burmistrz Miasta wyjaśnił, że projekt uchwały dotyczy rozszerzenia Żarsko-Żagańskiego 
Obszaru Funkcjonalnego o dwie gminy, które nie były w nim ujęte. 
KBiF projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie - Jednogłośnie za 
KOM projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie - Jednogłośnie za 
KOiK projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie - Jednogłośnie za 
KZiBP projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie - Jednogłośnie za 

p) zmieniająca uchwalę budżetową na 2025 rok Gminy Żagań o statusie miejskim. (nr 2) 
Skarbnik Miasta wyjaśniła, że zmiany związane są z administrowaniem cmentarzem 
komunalnym przy ul. Kożuchowskiej w Żaganiu przez MPOiRD w Żaganiu oraz wydatkami 
na czynsz za wynajem pomieszczeń w Żagańskim Pałacu Kultury na biura oraz za zużywaną 
tam energię elektryczną, które będą przekazywane w formie dotacji. Omówiła również sposób 
uwzględnienia dochodów i kosztów w budżecie związanych ze zmianą administratora. 
Radny Piotr Łoś zapytał o opłaty cmentarne, czy będą przychodziły do budżetu Miasta i czy 
będzie zmiana statutu Zakładu Gospodarki Mieszkaniowej. Skarbnik Miasta ponownie 
wyjaśniła, że opłaty cmentarne będą przychodziły do budżetu, a ZOM będzie zlikwidowany do 
końca roku. 
Radny Sebastian Kulesza zapytał o sposób wyliczenia wysokości dotacji, bo wcześniej było to 
wszystko fakturowane. Skarbnik Miasta wyjaśniła, że kalkulacja dotacji powstała na bazie 
historii fakturowanych kosztów a nie przewiduje się odchyleń w tych kosztach. 
KBiF projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie - Jednogłośnie za 
KOM projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie - Jednogłośnie za 
KOiK projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie - Jednogłośnie za 
KZiBP projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie - Jednogłośnie za 

r) zmieniająca uchwalę budżetową na 2025 rok Gminy Żagań o statusie miejskim. (nr 3) 
Skarbnik Miasta wyjaśniła, że zmiany związane są opracowaniem programu funkcjonalno 
użytkowego dla zadania p.n. Budowa parkingu wraz z zatoką autobusową przy ul. Bema 
w Żaganiu", z opracowaniem projektu rewitalizacji i rozbudowy terenów zielonych na terenie 
Żagania. Burmistrz wyjaśnił, że rewitalizacja będzie dotyczyła przebudowy całego bulwaru 
wzdłuż ul. Rybackiej, rewitalizacji miejsc zielonych przy ul. Słowackiego, rewitalizacji skweru 
przy Pl. Wolności, przy placu Królowej Jadwigi oraz skweru Sybiraków przy PSP nr 7. Ponadto 
zmiany dotyczą opracowania programu funkcjonalno-użytkowego dla zadania p.n. "Budowa 
terenu rekreacyjno-sportowego w rejonie ul. Łąkowej w Żaganiu". 
Radni podkreślili, że boiska szkolne są bardzo obłożone, dlatego inwestycja w rejonie ul. 
Łąkowej jest wskazana. 
KBiF projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie - Jednogłośnie za 
KOM projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie - Jednogłośnie za 
KOiK projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie - Jednogłośnie za 
KZiBP projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie - Jednogłośnie za 
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4. Sprawy bieżące, wnioski. 

Radny Andrzej Chodań zwrócił uwagę na zbyt dużą liczbę dyskusji podczas sesji 
i wielokrotnego zabierania głosu przez radnych; o tym samym i w tej samej sprawie. Tak jakby 
radni traktowali sesję rady miasta jak konferencję prasową i wyrażali swoją chęć zaistnienia na 
niej. Wskazał, że czas Sesji Rady Miasta to swoiste „święto demokracji" i demokratyczne 
głosowanie nad uchwałami, które przedstawiono radnym wcześniej i które omawiane są na 
komisjach. Radny zaproponował, aby w sprawach ważnych podczas sesji zabierano głos raz i 
udzielano odpowiedzi raz ad vocem. Wszelkie dyskusje i pytania na pytania można zadawać 
na posiedzeniach komisji. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Marta Nadrzycka-Soczek dodała, że 
dlatego podczas komisji wielokrotnie zadawane są pytania o to czy wszyscy radni zrozumieli 
zapisy uchwał, czy budzą one jakiekolwiek wątpliwości lub czy wymagają wyjaśnień, aby na 
komisjach, na których obecni są przedstawiciele Urzędu Miasta mogli wyczerpująco omówić 
temat. Nie jest zasadnym, zadawać pytania i uzyskiwać odpowiedzi na komisji, a później 
dokładnie te same pytania zadawać na sesji rady miasta. Po to otrzymujemy protokoły ze 
wszystkich komisji, aby zapoznać się z wszystkimi zapytaniami i wyjaśnieniami, podkreśliła, 
że ponawianie tego samego pytania nie wzbudzi innej odpowiedzi niż ta, która już była 
udzielona. 

Radny Tomasz Nowak podkreślił, że sesja nie służy tylko do podejmowania uchwał, ale 
również do dyskusji, gdyż protokoły z posiedzeń komisji nie są odczytywane podczas sesji i 
mieszkańcy nie wiedzą co było poruszane podczas komisji. Radny poprosił, aby odczytywano 
protokoły z komisji podczas sesji, pomimo wcześniejszego umieszczania na BIP. 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury zwrócił się do członków KOiK, aby zostali 
po zakończeniu wspólnego posiedzenia Komisji Stałych, w celu omówienia pisma, które 
wpłynęło do Burmistrza Miasta. 

Radny Tomasz Szewczyk podkreślił, że mieszkańcy oglądający sesję w Internecie mogą 
także przeczytać protokoły umieszczone w Biuletynie Informacji Publicznej. 

Przewodnicząca KBiF poprosiła radnych o konsultacje projektu regulaminu 
związanego z Budżetem Obywatelskim, gdyż uchwała Rady Miasta Żagaó. np. nie pozwala 
wprowadzać poprawek formalnych i zdarzyło się, że był większy budżet i wnioski wymagające 
drobnych poprawek, można było przyjąć i dalej procedować gdyby na to pozwalał regulamin. 
Radna podkreśliła, że wskazane jest przedyskutowanie tematu, czy wszystkie zadania zlecone 
w budżecie muszą być realizowane ostatecznie przez instytucje miejskie. 

Radny Krzysztof Blajer podkreślił, że powinno zmienić się całą koncepcję, np. zmiany 
sposobu życia miasta czyli oddychania, wprowadzając dodatkowe opcje tj. obiekty zielone tzw. 
parki kieszonkowe 

Burmistrz Miasta poinformował o zamiarze wprowadzenia w przyszłym roku Zielonego 
Budżetu Obywatelskiego. 

Radny Sebastian Kulesza poprosił o zaprotokołowanie słów radnego Andrzeja 
Chodania, że sesja jako święto demokracji, służy temu żeby przyklepywać uchwały, na co 
Radny Chodań się nie zgodził, ponieważ wie co powiedział i prosi o słuchanie ze 
zrozurmeruem. 
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Radny Piotr Łoś zapytał, czy projekt basenu posiada wszelkie uzgodnienia 
Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków. Burmistrz Miasta wyjaśnił, że basen zewnętrzny 
będzie wykonywany w trybie zaprojektuj i wybuduj. 

Burmistrz Miasta Sławomir Kowal podkreślił, że Pani Stebelska została dyrektorem 
PSP nr 4 zgodnie z przepisami prawa, jako osoba posiadająca kompetencje. Wszystko było 
przekonsultowane z Lubuskim Kuratorium Oświaty. 

Na koniec Burmistrz Miasta podziękował Przewodniczącej Rady Miasta Katarzynie 
Kara za dowództwo w sztabie Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy, określił, że Żagań 
nigdy wcześniej nie miał takiej rangi wydarzenia związanego z WOŚP poprosił 
Przewodniczącą Rady o przedstawienie kwoty zbiórki 

Przewodnicząca Rady podziękowała wszystkim osobom uczestniczącym i pomagającym przy 
WOŚP oraz przekazała, że uzyskano rekordowy wynik, prawdopodobnie 4 w województwie 
lubuskim według wstępnych szacunków około 270 tysięcy, przeliczanie wpłat walutowych 
jeszcze trwa. 

Posiedzenie zakończyło się o godz. 18:30 

Przewodnicząca KBiF Marta Nadrzycka-Soczek 

Przewodniczący KGM Jakub Witek 

Przewodniczący KOiK Krzysztof Sieńko 

Przewodniczący KZiBP Mariusz Linkiewicz 

Po zamknięciu wspólnego posiedzenia Komisji Stałych, Przewodniczący Komisji Oświaty i 
Kultury Krzysztof Sieńko wznowił posiedzenie, na którym omówiono pismo otrzymane z PSP 
nr 4 w Żaganiu w sprawie reorganizacji placówek oświatowych w Żaganiu. 
Zastępca Burmistrza Miasta Żagań Barbara Starczewska wyjaśniła ponownie, w sprawie 
zebrania rodziców, które odbyło się 17 stycznia br., że było to spotkanie Pani Stebelskiej 
pełniącej obowiązki dyrektor PSP nr 4 w Żaganiu z rodzicami, na które nie była oficjalnie 
zaproszona. Zastępca Burmistrza podkreśliła, iż nie zgadza się z pismem, w zakresie tego, że 
samodzielnie ustaliła termin spotkania, ponieważ termin 30 stycznia br. został ustalony 
wspólnie. Ponadto wyjaśniła, że reorganizacja placówek oświatowych to nie likwidacja. 
Radny Sebastian Kulesza zaznaczył, że jeśli rodzic będzie chciał, aby jego dziecko integrowało 
się w klasie w szkole, to ma do tego prawo. Uważa, że organ prowadzący powinien wyjść 
inicjatywą. 
Zastępca Burmistrza Miasta Żagań powiedziała, że Związki Zawodowe muszą wiedzieć, że 
jeśli podejmowane są jakieś decyzje, to są odpowiednie procedury i zostaną poinformowani w 
odpowiednim czasie. Następnie podkreśliła, że tylko radny Piotr Łoś zainteresował się 
raportem o stanie oświaty. 
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Radny Sebastian Kulesza uważa, że należało zaprosić zaniepokojonych ludzi i wyjaśnić na 
czym polega reorganizacja i co się ostatecznie stanie. Ponadto nie jest kompetencją radnych 
ustalanie, jak ma przebiegać reorganizacja w mieście, jest to kompetencja organu 
prowadzącego. 
Zastępca Burmistrza Miasta podkreśliła, że w szkołach są braki nauczycieli wspomagających, 
psychologów, terapeutów, pedagogów na pełen etat. Ważne jest ustabilizowanie kadry. 
Oczekiwała od Rady Miasta Żagań zapoznania się z raportem i konstruktywnych pomysłów. 
Radny Andrzej Chodań zauważył, że należy brać pod uwagę opinię rodziców oraz opinię 
środowiska. 
Radny Piotr Łoś zapytał czy PSP nr 1 i PSP nr 2 będą w przyszłości zlikwidowane. Wyjaśniono, 
że PSP nr 2 będzie podlegać reorganizacji. 
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